

Appendix
(Q)
21st April.

F
PROVINCE OF LOWER-CANADA, GEORGE THE THIRD, by the DISTRICT OF THREE-RIVERS, Grace of God, of the United Kingdom of Great Britain and Ireland King, defender of the faith.
To Pierre Portugais, Crier of our Provincial Court, for our said District : GREETING :

(LS) WE command you, that you do not forbear, but that you attach Charles Richard Ogden, Esquire, our Counsel, for our said District of Three Rivers, so that you have him before our Provincial Court, on Wednesday next, the fifth instant, to answer to us for certain trespasses and contempt brought against him, in our said Court, and have you then and there this Writ.

Witness, the Honourable Pierre Bedard, our Provincial Judge, at Three-Rivers, the third day of June in the fifty-sixth year of our Reign.

By the Court,
(Signed) H. FRASER, P.

A true Copy.

THOMAS & FRASER, P.

By rule of Court for a Contempt.

In execution of this Writ, I took the within named Charles Richard Ogden, on the third instant, and delivered him into the custody of the Gaoler of this District, and that I have him now before this Court.

THREE-RIVERS, this 5th June, 1816.

(Signed) P. PORTUGAIS, Jr.

A true Copy.

THOMAS & FRASER, P.

Appendice
(Q)
21e. Avril.

F
PROVINCE DU BAS-CANADA, GEORGE TROIS, par la Grace de Dieu, Roi du Royaume uni de la Grande Bretagne et d'Irlande, Défenseur de la Foi.

A Pierre Portugais, Crieur de Notre Cour Provinciale de notre dit District. SALUT :

Nous vous commandons de ne pas manquer de prendre Charles Richard Ogden, Ecuyer, notre Avocat de notre dit District des Trois-Rivières, afin que vous l'amenez devant notre Cour Provinciale, Mercredi prochain, le cinquième présent, pour nous répondre sur certaines offenses et mépris portés contre lui dans notre dite Cour et là et alors vous rapporterez ce Writ.

Témoin l'Honorable Pierre Bedard, notre Juge Provincial aux Trois-Rivières, le troisième jour de Juin, dans la cinquante-sixième année de notre Règne.

Par la Cour,

(Signé) H. FRASER, P.

Copie véritable.

THOMAS & FRASER, P.

Par Ordre de la Cour, pour mépris.

En exécution de ce Writ, j'ai pris Charles Richard Ogden, nommé en l'autre part, le troisième présent, et je l'ai mis sous la garde du Geolier de ce District, et je le produis maintenant devant la Cour.

Trois-Rivières, ce 5e. Juin, 1816.

(Signé) P. PORTUGAIS, Jr.

Vraie Copie.

THOMAS & FRASER.

G

IN THE PROVINCIAL COURT
OF THREE-RIVERS.

Of June Term, in the fifty-sixth year of the reign of our Sovereign Lord George the Third, by the Grace of God, of the United Kingdom of Great-Britain and Ireland King, defender of the faith.

PROVINCE OF
LOWER-CANADA,
DISTRICT OF
THREE-RIVERS.

Interrogatoires exhibited against Charles Richard Ogden, Esquire, on a Contempt supposed to be by him committed against the Provincial Court of Three-Rivers, in publishing certain writings.

FIRST—Did you or did you not publish, or procure any body to publish the writings, subscribed, "A friend to Justice," inserted in the printed paper, intituled "The Montreal Herald," No. 13, dated the 27th day of January, 1816, and the writing commencing by the words, "Article premier," in the fifth column of the first page of the said printed paper, and finishing immediately before the "Erratum" in the third column of the second page ; when, where and how ? Set forth and declare to the best of your knowledge, recollection and belief.

By the Court.
(Signed) H. FRASER, P.

A true Copy.

H. FRASER, P.

G

DANS LA COUR PROVINCIALE
DES TROIS-RIVIERES.

Du Terme de Juin dans la cinquante-sixième année du règne de Notre Souverain Seigneur George Trois, par la Grace de Dieu, Roi du Royaume Uni de la Grande-Bretagne et d'Irlande, Défenseur de la Foi.

PROVINCE DU
BAS-CANADA,
DISTRICT DES
TROIS-RIVIERES.

Interrogatoires exhibés contre Charles Richard Ogden, Ecuyer, pour un mépris supposé avoir été commis par lui contre la Cour Provinciale des Trois-Rivières, en publiant certains écrits.

Premièrement—Avez-vous ou n'avez-vous pas publié, ou fait publier par quelqu'un l'écrit signé "Un Ami de la Justice," inséré dans le Papier imprimé, intitulé, "Le Herald de Montréal," No. 13, daté le 27e. jour de Janvier, 1816, et l'écrit commençant par les mots "Article premier," dans la cinquième colonne de la première page du dit papier imprimé, et finissant immédiatement avant "l'erratum" dans la troisième colonne de la seconde page. Quand, où et comment, dites et déclarez au meilleur de votre connaissance, souvenir et croissance.

Parla Cour.

(Signé) H. FRASER, Prot.

Vraie Copie.

H. FRASER, Prot.

H, No. 1.

DISTRICT OF
THREE-RIVERS. PROVINCIAL COURT,
Saturday, 1st June, 1816.

PRESENT—The Honourable Mr. Justice Bedard.

In execution of the rule of the tenth of April last, Charles Richard Ogden, Esquire, King's Counsel, appeared.

Mr. Ogden filed an exception in the jurisdiction of the Court, marked A.

The Court dismiss the said exception. Mr. Ogden filed a Bill of exception to the opinion of the Court.

The Court having heard the said Charles Richard Ogden, declare the rule of the tenth of April last, absolute, in consequence it is ordered, that an attachment do issue against him, returnable on Wednesday next.

A true Copy.

THOMAS & FRASER, P.

H, No. 1.

DISTRICT
DES
TROIS RIVIERES. COUR PROVINCIALE,
Samedi, 1e. Juin, 1816.

PRESENT—L'Honorable Mr. Le Juge BEDARD.

En exécution de l'ordre du dix d'Avril dernier, Charles Richard Ogden, Ecuyer, Avocat du Roi, a comparu.

Mr. Ogden a filé une exception à la Juridiction de la Cour, marquée A.

La Cour a débouté la dite exception.

Mr. Ogden a filé une exception à l'opinion de la Cour.

La Cour ayant entendu le dit Charles Richard Ogden, déclare l'ordre du dix d'Avril dernier absolu, et conséquence, Ordonné, qu'une prise de corps sorte contre lui pour être rapportée Mercredi prochain.

Vraie Copie.

THOMAS & FRASER, P.

H, No. 2.

DISTRICT OF
THREE-RIVERS. PROVINCIAL COURT,
Wednesday, 5th June, 1816.

PRESENT—The Honourable Mr. Justice Bedard.

DOMINUS REX,

vs.

CHARLES R. OGDEN.

The Crier returned the Writ of attachment with the body of the said Charles Richard Ogden.

The said Charles Richard Ogden having been required to take the oath, to answer to such interrogatories as shall be exhibited to him, and having refused to do so, saying that the Court has no authority to require such oath ; upon which it is considered that the said Charles Richard

DISTRICT
DES
TROIS RIVIERES. COUR PROVINCIALE,
Mercredi, 5 Juin, 1816.

Présent,

L'Honorable Mr. Le Jug. BEDARD,

Le Crieur a rapporté la prise de corps avec le corps du dit Charles Richard Ogden.

Le dit Charles Richard Ogden, ayant été requis de prêter Serment pour répondre à tels interrogatoires qui lui seront faits, et ayant refusé de le faire en disant, que la Cour n'avait pas le pouvoir d'exiger tel Serment, sur quoi le dit Charles Richard Ogden, est considéré coupable de mépris envers cette Cour en publiant l'écrit signé, "Un ami de la Justice," inséré dans l'imprimé, intitulé, "Le Herald de Montréal,"

No.